
 

 

Friluftsrådet  
på Sydfyn 

 

 

Dato: 14.12.2022 
 

Til Stede: Michael Martin, Erik 
Ehmsen, Lars Mosgaard, Fini 
Kjærsgaard. Ninna Larsen, Per 
Brunsgaard, Per Frank. 

Bestyrelsesmøde I Friluftsrådet på Sydfyn 
Trente Mølle   Trentevej 7   5672 Broby 
Klokken 18.00 – 22.00 

Næste møde: 
Aftales på mødet 
 

18. januar kl. 19.00  

Dagsordenpunkter Diskussion Handling 
Ansvarlig(e) 
person(er) 

Tidsramme 

1. Godkendelse af refera-
tet fra sidste møde.  
Godkendelse af møde-
dagsordenen. 
Efter mødet: Julefrokost 
Hver medbringer noget. 
Jeg køber øl, vand og 
snaps, vi skriver en liste 

Referatet blev godkendt.  
Dagsordenen blev godkendt med en-
kelte tilføjelser. 

Tilføjelserne er indkorporede i 
dagsordenen. Tilføjelser eller 
kommentarer fra ikke deltagere 
kan ikke imødekommes. 

  

2. Friluftspolitisk debat. 
Referatforholdene som 
det er foreslået af Per F. 
Udsendelse til foreninger 
og database-lovlighed 
P.gr.a. EU-lovgivning 
 

PF refererer møderne. Det er et pro-
blem med at få kontakt til vores for-
eninger pga. persondatalovgivningen. 
Erik Ehmsen indtræder i Grønt Råd 
(FMK) som rep. for Dansk Botanisk 
Forening. Lars Mosgaard vælges til 
rep. for Friluftsrådet.  

PF arbejder videre med udsendel-
ser til foreningerne. 

PF  

3. Friluftsrådet HQ. 
Formandsmødet i Odense 
26.11.2022 - Referat fra 
Michael 
Referat fra Udvalget for 
Adgangspolitik v. Michael 

Michael Martin refererede fra mødet. 
Det virker som om Scandiagade i stor 
udstrækning kører forskellige projekter 
uden helt at orientere de enkelte 
kredse. Scandiagade vægrer sig ved 
at udsende materiale fra de enkelte 

   



 

 

 lokale Friluftsråd. Der skal lægges 
vægt på danske stisystemer og laves 
noget centralt. Det er på finanssyste-
mer. Projektet kører til 2027. Seminar 
2023 i Legoland 29-30 sept. MMJ har 
deltaget i adgangspolitiske arbejds-
gruppe. Næste møde d. 9. marts. 

4. De 3 temagruppers ar-
bejdsområder, arbejds-
form og møder: 
a. Gråt udvalg: 
Fasaner og ænder som 
affald langs rute 9, hvor-
dan er reglerne for salg og 
bortgivning af vildt? 
b. Grønt udvalg: 
Der er en sag fra Breg-
ninge Skov hvor stier er 
spærrede af nedfaldne 
træer M 25.11 
Færiste ved Skovsgaard 
hvor 2 riste i offentlig vej 
er afslået M 05.12 
Kløversti Svendborg, - en 
gammel sag M 07.12 
c. Blåt udvalg: Deltagelse 
i møderne omkring Marin 
Naturnationalpark. 
Afgræsning af vandløbs-
bredder på Skovsgaard 
M 28.11 
Udskiftning af bådebroer i 
Marstal, handicapmulig-
hed er IKKE nævnt M 
17.11  

a. Tages op på næste møde. 
b. Vi kontakter DN om stisagerne.  

Færiste ved Skovsgård kan 
ikke accepteres på offentlig 
vej. Ved lignende sager kon-
takter vi Scandiagade for at få 
skabt præcedens.  
Ninna arbejder med revidering 
af kløverstier i Svendborg. 

c. Der er virtuelt møde den 15. 
dec. PF og MMJ deltager. PF 
sidder arbejdsgruppen.  
Der skal tilladelse til at fore-
tage afgræsning langs vand-
løbsbredder.  
Udskiftning af broer i Marstal 
Havn. Der er ikke taget højde 
for handikappede 
Kysthjælper projektet. PF refe-
rerede fra mødet i Assens. 

a. 
b. Ninna Larsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
PF og evt. MMJ 
 
 
 
 
Der rettes henvendelse til Ærø 
Kommune? 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

5. Bestyrelsens møder og 
initiativer:  
Årsmødet bliver den 8. 
marts og Kirsten Skovsby 
fra jægerne kommer 

Årsmødet bliver 8. marts. Søren Lar-
sen kommer og Kirsten Skovsby kom-
mer.  

Dagsorden udsendes medio fe-
bruar. 
Adresselisten bør gennemses og 
revideres inden udsendelse. 

  



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Søren Larsen har ikke 
svaret på nu 4 mails, er 
der et andet tema? 
 

6. Siden sidst fra forman-
den: Referat fra Regions-
mødet d. 30.11 
Der er et fredningsforslag 
for Vejstrup Ådal M 21.11 
 
Medsendt som bilag 
 

Der er ikke kommet noget referat 
endnu.  
Der har været en undersøgelse om, 
hvordan de enkelte kredse fungerede. 
Der skal rettes interesse for FR cen-
tralt.  
Fredningsforslag for Vejstrup Ådal. Vi 
tager emnet op på næste møde. 

 
 
 
 
 
 
Kommer på næste dagsorden 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

7. Siden sidst fra de andre 
i bestyrelsen herunder sa-
ger I postkassen samt 
meldinger fra de grønne 
råd og andre udvalg m.m. 
 

Skilte på Bjerghammer bibeholdes. 
Skilt på stranden giver tilladelse til 
kortvarigt ophold. Projekt Ungdoms-
dannelse i FMK. Der er mange ansøg-
ninger som projektledelse. Referater 
fra de grønne råd rundsendes, når de 
kommer.  

   

8. Udlodningsmidler.  
 
 
 

Ingen nye. 
 

   

9 Næste møde. 
 
 

18. jan. 2023 
9. feb. 2023 
8. marts kl. 18? 

   

10. Eventuelt. 
Der er et besigtigelses-
møde den 9. december 
om to fredede egetræer 
ved Ebberup M 17.11 

Vi deltog ikke.     

     

     


